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Protokół nr 8/15 
z posiedzenia 

Komisji Samorządowo-Organizacyjnej 
i Porządku Publicznego 

z dnia 24 listopada  2015 r. 
Ad 1 
Posiedzenie Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego otworzył 
Wiceprzewodniczący Maciej Biskup, który powitał członków Komisji oraz zaproszonych 
gości.  
 
 
Ad 2 
Obecni: 

• Przewodniczący:     Grzegorz Marszałek 
• Wiceprzewodniczący:    Maciej Biskup 
• Członkowie      Stanisław Dudka 

Zdzisław Kowalczyk 
Mikołaj Rogala 
Tomasz Skibicki 

 
Podczas stwierdzania quorum nieobecny był Przewodniczący Komisji Grzegorz Marszałek, 
Członkowie Komisji Stanisław Dudka i Mikołaj Rogala.  
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:  

• Starosta Robert Marcinkowski, 
• Kierownik Biura Promocji Pan Łukasz Burkiewicz, 
• Pracownik Biura Promocji Pani Ewa Misiaczyk, 
• Pracownik Biura Finansów Pani Hanna Danek 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad 3 
Wiceprzewodniczący Maciej Biskup przedstawił porządek posiedzenia. Porządek 
posiedzenia został przyjęty przez aklamację. 
 
Ad 4 
Protokół Nr 7/15 z dnia 16 września 2015 r. przyjęto w wyniku głosowania: 3 głosy „za”, 3 
nieobecnych.  
 
Ad 5 a) i 6) 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia „Programu 
Współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2016 przedstawił Kierownik Biura Promocji Pan 
Łukasz Burkiewicz.  Poinformował, że współpraca z organizacjami pozarządowymi jest 
ustawowym obowiązkiem powiatu. Zgodnie z art. 4 ust. 1 pkt 22 ustawy z dnia 5 czerwca 
2003 r. o samorządzie powiatowym (t.j. Dz. U. z 2013 r. poz. 595 ze zm.) powiat wykonuje 
określone ustawami zadania publiczne o charakterze ponadgminnym, w tym w zakresie 
współpracy z organizacjami pozarządowymi. Szczegółowo sferę współpracy organów 
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administracji publicznej z organizacjami pozarządowymi określa ustawa z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. Dz. U. z 2014 r. poz.1118). 
Ustawa ta nakłada na organy administracji publicznej obowiązek realizacji zadań ze sfery 
publicznej, we współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 cytowanej ustawy, tj.:  

1. osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi działającymi na podstawie 
przepisów o stosunku Państwa do Kościoła Katolickiego w Rzeczypospolitej Polskiej, 
o stosunku Państwa do innych kościołów i związków wyznaniowych oraz o 
gwarancjach wolności sumienia i wyznania, jeżeli ich cele statutowe obejmują 
prowadzenie działalności pożytku publicznego; 

2. stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego.  

Podstawowe znaczenie w tej kwestii ma art. 5a ust. 1 cytowanej ustawy nakładający na 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalania rocznego 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego. Przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego 
stanowi zatem wypełnienie ustawowego obowiązku Rady wynikającego z ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Uchwała ureguluje współpracę pomiędzy 
samorządem Powiatu Gostyńskiego, a organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego, określając zakres oraz formy tej współpracy. 
Wysokość środków finansowych przeznaczonych na realizację zadań zleconych zostanie 
określona przez radę powiatu w uchwale budżetowej. Projekt programu współtworzony był z 
Powiatową Radą Działalności Pożytku Publicznego oraz konsultowany z organizacjami 
pozarządowymi. 

Na posiedzenie Komisji przybył Radny Pan Stanisław Dudka 
Następnie Kierownik przedstawił informacje na temat priorytetowych zadań publicznych, w 
ramach których Powiat Gostyński chciałby współpracować z organizacjami pozarządowymi: 
1) ratownictwo i ochrona zdrowia, 
2) porządek i bezpieczeństwo publiczne, 
3) oświata i wychowanie, 
4) promocja i ochrona zdrowia oraz polityka prorodzinna, 
5) polityka społeczna, 
6) pomoc społeczna oraz wspieranie osób niepełnosprawnych, 
7) kultura i dziedzictwo kulturowe, 
8) kultura fizyczna, 
9) turystyka, 
10) ekologia i ochrona zwierząt oraz ochrona dziedzictwa przyrodniczego, 
11) promocja i organizacja wolontariatu, w tym wolontariatu pracowniczego, 
12) działalność  wspomagająca rozwój gospodarczy, w tym rozwój przedsiębiorczości.  
Zadania te będą organizowane na zasadzie zleceń. Dodał, że w tym roku Starostwo 
Powiatowe przejęło zadanie, które było wykonywane w ramach współpracy z organizacjami 
pozarządowymi przez PCPR w zakresie pomocy rodzinie, pomocy osobom 
niepełnosprawnym oraz w zakresie pomocy opieki matki nad dzieckiem.  
Radny Tomasz Skibicki zadał pytanie dotyczące wysokości środków planowanych na 
realizację programu. Poprosił o wyjaśnienie zapisu „wysokość środków planowanych na 
realizację Programu wynosi nie mniej niż 280.000 zł.” 
Pani Ewa Misiaczyk wyjaśniła, że obowiązek ustawowy jest taki, że należy wpisać do 
uchwały minimalną kwotę, jaką samorząd powiatowy chce przeznaczyć na realizację 
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Programu. Dodała, że na podstawie analizy poprzednich budżetów postanowiono wpisać 
kwotę 280.000 zł.  
 

Na posiedzenie Komisji przybył Radny Mikołaj Rogala. 
 

Radny Skibicki kontynuując, poruszył kwestię dotyczącą sposobu oceny realizacji Programu. 
Dodał, że niepokojący jest zapis dotyczący wskaźników niezbędnych do oceny realizacji 
Programu tj. liczba ogłoszonych konkursów ofert. 
Pani Misiaczyk wyjaśniła, że nie ma w tej chwili  ograniczenia i można ogłaszać wiele 
małych projektów. Ograniczenie było, kiedy jeszcze obowiązywała stara ustawa i ogłoszenia 
były publikowane w prasie. Pociągało to za sobą ogromne koszty. W tej chwili sytuacja się 
zmieniła i jeżeli są środki finansowe, to można ogłaszać konkursy. Dodała, że współpraca z 
organizacjami pozarządowymi dobrze się układa i zadania są dobrze realizowane. W tej 
chwili organizacje te są dobrym partnerem dla samorządu w realizacji zadań. Dlatego warto 
w to inwestować i warto to wspierać.    
Radny Skibicki zapytał, czy jeżeli dana organizacja wnioskuje o określoną dotację, to czy 
otrzyma ją w całości.  
Pani Misiaczyk wyjaśniła, że w tym programie nie ma ograniczeń. Jedyne ograniczenie jest 
takie, że na dotacje nie można wydać mniej środków niż 280.000 zł. Dodała, że są też takie 
zadania, gdzie do rozdysponowania jest  kwota np. 6.000 zł a oferty są składane np. na 
10.000 zł. W takim przypadku nie można przyznać 10.000 zł, ponieważ w ogłoszeniu 
widnieje kwota 6.000 zł. Wówczas Komisja według kryteriów rozdysponowuje środki.  
Radny Skibicki zapytał, czy taka sytuacja nie zniechęca niektórych oferentów.  
Pani Ewa Misiaczyk wyjaśniła, że zdarzają się takie sytuacje i otrzymuje takie sygnały od 
osób składających oferty. Dodała, że Powiat Gostyński w porównaniu z ościennymi 
powiatami ma ogromną pulę środków finansowych na dotacje dla organizacji 
pozarządowych. Poinformowała, że Powiat Śremski na dotacje dla organizacji 
pozarządowych ma 10.000 zł a my mamy ponad 400.000 zł.  
Radny Biskup zapytał, z czego wynika taka sytuacja i rozbieżność w kwotach.   
Pani Ewa Misiaczyk wyjaśniła, że nasz Zarząd i nasi radni sprzyjają organizacjom 
pozarządowym i chcą wspierać rozwój trzeciego sektora a w innych powiatach nie widzą 
takiej potrzeby.  
Radny Rogala zabierając głos zadał pytanie dotyczące zadania – ratownictwo i ochrona 
ludności. Dodał, że dotyczy to głównie ochrony przeciwpożarowej. Zapytał, co w takiej 
sytuacji z WOPR.  
Pani Ewa Misiaczyk wyjaśniła, że WOPR, który działa na terenie Powiatu Gostyńskiego  jest 
grupą nieformalną i dlatego nie może otrzymać dofinansowania ze środków publicznych.   
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy Powiatu 
Gostyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w 
art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2016 Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 
głosów „za”.  
 

Informacja na temat działalności organizacji pozarządowych oraz wykorzystania 
środków w 2015 r. 

 
Informację przedstawiła Pani Ewa Misiaczyk. Wyjaśniła, że cały czas trwa realizacja zadania 
aż do 31 grudnia br. a okres sprawozdawczy przypada na dzień 30 stycznia roku 
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następnego. Sprawozdanie z realizacji zadań z Programu tegorocznego musi zostać 
złożone do 30 kwietnia 2016 r. Poinformowała, że jeżeli chodzi o dotacje, to na dzień 
dzisiejszy rozdysponowano 315.750 zł na zadania, które zostały określone w Programie 
Współpracy na ten rok a także na zadania z Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie – 
pomoc dla osób niepełnosprawnych, seniorów, rodzin z problemami wychowawczymi i 
ośrodka interwencji kryzysowej. Oprócz zadań ściśle związanych z finansowym wsparciem , 
to każdego roku organizowane jest forum dla organizacji pozarządowych. Podczas tego 
forum rozstrzygane są dwa programy grantowe. Pierwszy to Program Grantów Społecznych 
finansowany tylko i wyłącznie ze środków powiatu (30.000 zł) ze wsparciem Banku 
Spółdzielczego. Drugi program, który powiat wspiera finansowo to Działaj Lokalnie (blisko 
62.000 zł). Te dwa programy odróżniają się od tradycyjnych dotacji, ponieważ są one 
przyznawane w ramach regrantingu i mogą być przyznawane grupom nieformalnym. 
Regranting polega na tym, że samorząd szuka sobie operatora, którym jest organizacja 
pozarządowa. Organizacja ta może rozdzielać środki grupom nieformalnym i bierze na 
siebie ciężar rozliczenia z samorządem. Programy grantowe bardzo dobrze u nas 
funkcjonują i każdego roku jest duże zainteresowanie. 
Drugim wydarzeniem organizowanym dla organizacji pozarządowych, to gala wolontariusza 
roku.  
Pani Misiaczyk wyjaśniła, że półtora roku trwał projekt, który wspólnie był realizowany z 
Ministerstwem Pracy i Polityki Społecznej – mechanizmy współpracy. W projekcie tym 
chodziło o przygotowanie procedur do tego, aby wypracować jeszcze inne narzędzia 
współpracy z organizacjami pozarządowymi. Dodała, że poprosiliśmy o sprawdzenie 
naszych procedur związanych z budżetem obywatelskim i z regrantingiem i przygotowanie 
procedury związanej z dotacją inwestycyjną, której nie realizowaliśmy do tej pory.  
Kolejna rzecz, to Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego. W tym roku 
rozpoczęła się 3 kadencja tej Rady. Na chwilę obecną szukamy miejsca i obszaru 
zagospodarowania. Rada ta uzyskuje coraz większe przywileje i w przyszłym roku 
większość uchwał, które będzie podejmowała Rada Powiatu, będzie musiała zaopiniować 
Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego.   
Pani Misiaczyk wyjaśniła, że oprócz ww. rzeczy, organizowane są szkolenia dla organizacji 
pozarządowych oraz cały czas funkcjonuje  Centrum Aktywności Lokalnej. Niektóre 
organizacje mają na stałe podpisane umowy o wynajem pomieszczeń.  
 

Posiedzenie Komisji opuścił Radny Zdzisław Kowalczyk 
 

Radny Mikołaj Rogala poruszył kwestię bezpłatnego wynajmu  hal sportowych. 
Pani Misiaczyk wyjaśniła, że jeżeli chodzi o organizacje pozarządowe, to wynajem 
pomieszczeń dotyczy Centrum Aktywności Lokalnej. Jeżeli chodzi o hale sportowe, to leży 
to w gestii dyrektora szkoły i Zarządu Powiatu. Dodała, że nie do końca orientuje się w tej 
kwestii, ale może to sprawdzić i przekazać informację.   
 

Na posiedzenie Komisji przybył Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Marszałek 
 
Ad 5b) 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zaopiniowania projektu 
uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie likwidacji Powiatowego Ośrodka 
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej przedstawił Starosta Robert 
Marcinkowski.  
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Zgodnie z art.12 pkt 8 lit. i ustawy z dnia 5 czerwca 1998r. o samorządzie powiatowym do 
wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy likwidacja jednostek organizacyjnych powiatu. 
Dyspozycje dotyczące majątku oraz zobowiązań likwidowanej jednostki są zgodne 
z zapisami art. 12 ust. 1 pkt 2, ust. 3 i ust. 4 pkt 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 
finansach publicznych.  
Proponowane przez Zarząd rozwiązanie wypracowane zostało po wnikliwej analizie 
działalności Powiatowego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w Gostyniu. 
Ośrodek realizuje zadania Starosty z zakresu geodezji i kartografii nadzorowane przez 
Geodetę Powiatowego zatrudnionego w Starostwie Powiatowym. Zdaniem Zarządu 
przeniesienie tych zadań do Starostwa ułatwi nadzór nad ich realizacją oraz wpłynie na 
uproszczenie komunikacji wewnętrznej jak i między Powiatem a podmiotami korzystającymi 
z usług Ośrodka.  
Z posiadanych informacji wynika, że w większości powiatów kompetencje z zakresu geodezji 
i kartografii realizują starostwa powiatowe.  
Likwidacja przedmiotowej jednostki będzie miała dla Powiatu również wymiar finansowy - 
racjonalizacja zatrudnienia pozwoli na oszczędność ok. 150 000 zł rocznie. 
Planowane działania nie naruszają interesów pracowniczych – pracownicy, którzy nie mają 
uprawnień emerytalnych otrzymają propozycję pracy w Starostwie Powiatowym.  
 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy szefem wydziału zostanie geodeta powiatowy i kto 
będzie zajmował się sprawami finansowymi.  
Starosta odpowiedział, że szefem będzie geodeta powiatowy a sprawami finansowymi 
zajmie się Wydział Finansów Starostwa Powiatowego w Gostyniu.  
Starosta dodał, że od kilku lat realizujemy bardzo konsekwentną politykę, że w przypadku 
możliwości zmiany pracy albo innych rozwiązań organizacyjnych są redukowane etaty. 
Dzięki takiej polityce zdecydowanie zostały poprawione wskaźniki naszego budżetu. 
Wyjaśnił, że poprzez działania ewolucyjne udało się doprowadzić do tego, że nie ma żadnej 
rewolucji a zmiany mają charakter ewolucyjny nieodczuwalny dla mieszkańców.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Powiatowego Ośrodka 
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej Komisja zaopiniowała pozytywnie w 
wyniku głosowania: 5 głosów „za”, 1 nieobecny.  
 
Ad 5c)  
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia 
budżetu powiatu na 2016 r.  
Przewodniczący Komisji poprosił Panią Hannę Danek o przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Danek poinformowała, że ustala się łączną kwotę dochodów budżetu na 2016 r., w 
wysokości 71.550.974 zł z tego: 
1. dochody bieżące wynoszą 67.860.174 zł 
2. dochody majątkowe wynoszą 3.690.800 zł 
Dochody, o których mowa wyżej obejmują w szczególności: 
1. dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych ustawami w kwocie 7.104.743 zł 
2. dotacje celowe na realizację zadań wykonywanych na mocy porozumień z organami 

administracji rządowej w kwocie 5.000 zł 
3. dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizacje bieżących zadań własnych 

powiatu w kwocie 4.135.257 zł 

 



6 
 

4. dotacje celowe na zadania realizowane na podstawie porozumień (umów) między 
jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie 4.623.752 zł 

Pani Hanna Danek wyjaśniła, że ustala się łączną kwotę wydatków budżetu na 2016 r. w 
wysokości 70.288.130 zł z tego: 
1. wydatki bieżące wynoszą 61.026.800 zł 
2. wydatki majątkowe wynoszą 9.261.330 zł 
Wydatki obejmują w szczególności: 
1) wydatki na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej wykonywanych 

przez powiat w kwocie 7.104.743 zł 
2) wydatki na realizację zadań bieżących realizowanych przez powiat na podstawie 

porozumień z organami administracji rządowej w kwocie 5.000 zł 
3) wydatki związane z realizacją zadań na podstawie porozumień (umów) między 

jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie 4.632.752 zł 
Kwota planowanej nadwyżki wynosi 1.112.844 zł i zostanie przeznaczona na spłatę rat 
kredytów. 
Określa się łączną kwotę planowanych przychodów w wysokości 2.550.000 zł oraz 
rozchodów w wysokości 3.662.844 zł. 
Ustala się łączną kwotę planowanych dotacji udzielanych z budżetu powiatu w wysokości 
4.774.918 zł w tym: 
1. dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych w kwocie 4.198.138 zł 
2. dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w kwocie 576.780 zł 
Upoważnia się Zarząd Powiatu do: 
1) zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu roku budżetowego 

przejściowego deficytu budżetowego do wysokości 2.000.000 zł 
2) dokonywania zmian w planie wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku 

pracy oraz zwiększania wydatków na zadania majątkowe, 
3) lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych bankach, 
4) zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest 

niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania powiatu i termin zapłaty upływa w 2017 r., 
5) przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest niezbędna do 
zapewnienia ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upływa w roku następnym. 

Ustala się: 
1) maksymalną kwotę poręczeń udzielanych przez zarząd w ciągu roku budżetowego w 

wysokości 1.000.000 zł i pożyczek do kwoty 500.000 zł, 
2) kwotę 3.000.000 zł, do której zarząd może samodzielnie zaciągać zobowiązania, 
3) roczne limity dla: 

a. zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek zaciąganych na sfinansowanie przejściowego 
deficytu budżetu w kwocie 2.000.000 zł 

b. zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek zaciąganych na spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 
2.550.000 zł 

Tworzy się w budżecie powiatu rezerwy w kwocie 1.275.000 zł 
1) rezerwę ogólną 100.000 zł 
2) rezerwę na zadania oświatowe 500.000 zł w tym fundusz nagród dla nauczycieli 

32.885 zł 
3) rezerwę na pomoc społeczną 270.000 zł 
4) rezerwę na poręczenia dla SP ZOZ 100.000 zł 
5) rezerwę na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego 110.000 zł 
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6) rezerwę na inwestycje i zakupy inwestycyjne 195.000 zł 
Pani Hanna Danek poinformowała, że wraz z projektem uchwały budżetowej Zarząd 
przedstawia również Radzie informacje o przewidywanym wykonania dochodów i wydatków 
w roku 2015 w układzie tabelarycznym w zestawieniu z planem dochodów i wydatków na rok 
2016, informację o dopłatach z budżetu powiatu do zadań z zakresu administracji rządowej 
oraz informacje o sytuacji finansowej powiatu.  
Dodała, że w projekcie budżetu zaplanowano wydatki inwestycyjne w wysokości 9.261.300 
zł, co stanowi 13,18% w stosunku do wydatków ogółem.  
Proponowany kredyt do zaciągnięcia w roku 2016 wynosi 2.550.000 zł i przeznaczony jest 
na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek.  
Zarząd proponuje, aby skorzystać z tej możliwości w przypadku sięgnięcia po środki 
zewnętrzne. Należy podkreślić, że wartość ogólna zobowiązań będzie w roku 2016 nadal 
maleć.  
Przewidywane zadłużenie powiatu na koniec roku 2016 będzie wynosiło 27.769.538 zł, co 
stanowi 38,89% w stosunku do dochodów.  
Planowane dochody powiatu stanowią kwotę 71.400.974,00 zł w tym: 

− Dotacje z budżetu państwa w kwocie 11.245.000 zł, co stanowi 15,75 % planowanych 
dochodów ogółem, 

− Dotacje z jednostek samorządu terytorialnego w kwocie 4.623.752 zł, co stanowi 6,48 
% planowanych dochodów ogółem, 

− Subwencje w kwocie 26.989.551 zł, co stanowi 37,80 % planowanych dochodów 
ogółem, 

− Udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych ( 10,25 %) w kwocie 13.133.171 zł, 
co stanowi 18,39 % planowanych dochodów ogółem, 

− Udziały w podatku dochodowym od osób prawnych (1,4 %) w kwocie 900.000 zł, co 
stanowi 1,26 % planowanych dochodów ogółem, 

− Pozostałe dochody własne w kwocie 14.509.500 zł, co stanowi 20,32 % planowanych 
dochodów ogółem. 

Następnie głos zabrał Starosta Robert Marcinkowski. Poinformowała, że jeżeli chodzi o 
udział procentowy wydatków majątkowych w roku 2016 to jest on wyższy niż w ostatnich 
budżetach. Dodał, że chciałby zwrócić uwagę, że wspieramy lokalne samorządy w 
możliwości pozyskania środków zewnętrznych przeznaczając dotację dla Gostynia, Krobi, 
Pogorzeli, Ponieca, które wracają w postaci rewanżu. Wyjaśnił, że gdyby nie ta forma 
wsparcia, to nie byłoby możliwości uzyskania dodatkowych punków w „schetynówkach”. 
Czekamy na rozstrzygnięcie naborów. Ma to nastąpić na początku grudnia. Priorytetem 
inwestycyjnym są zdecydowanie drogi. Przeznaczamy na nie ponad 7 mln zł.  
Starosta poinformował, że planuje się przebudowę dróg:    

− droga 4965 P Dąbrówka – Strumiany – Borek Wlkp.                   
− droga 4087 P Wziąchów - Kromolice                   
− droga 4925 P Magdalenki – Czeluścin           
− droga 4093 P Piaski ul. Sienkiewicza            
− droga na odcinku od drogi wojewódzkiej 434 Daleszyn-Osowo-Stankowo-   

granica powiatu 
− droga 4803 P od ronda w miejscowości Krobia do skrzyżowania                  

z ul. Poniecką w Pudliszkach   
− droga do strefy przemysłowej m. Gostynia na odcinku dróg 1903 P         

Poraj-Czachorowo-Sikorzyn 
oraz  budowę ciągu pieszo-rowerowego Pępowo – Siedlec.        
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Starosta wyjaśnił, że inwestycje te będą realizowane tylko w przypadku otrzymania środków 
zewnętrznych oraz z kredytu.  
Dodał, że jeżeli chodzi o inwestycje, to  duży udział stanowi wykup  zespołu pałacowo-
parkowego w Grabonogu. Ostatnia rata w kwocie 375,000 zł zostanie zapłacona w 
przyszłym roku. Ponadto chcemy również dofinansować zakup samochodu ratowniczo-
gaśniczego dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w kwocie 30.000 zł. 
Wyjaśnił, że planuje się także przeznaczyć 270.000 zł na dotację dla SP ZOZ w Gostyniu z 
przeznaczeniem na zakup sprzętu. W tej chwili trwają ostateczne uzgodnienia, jaki sprzęt 
zostanie zakupiony.  
Starosta poinformował, że w przyszłym roku nadal będziemy spłacać nasze zobowiązania.  
Radny Dudka zapytał, czy ciąg pieszo-rowerowy w kierunku Pępowa planowany jest do 
wykonania w całości.  
Starosta wyjaśnił, że do realizacji przewidziana jest tylko jego część.  
Radny Stanisław Dudka poinformował, że jeżeli chodzi o ścieżkę rowerową, która powstała 
w kierunku Grabonoga, to jest ona bardzo przydatna dla uczniów, którzy uczęszczają do 
Zespołu Szkół Rolniczych.  
Starosta wyjaśnił, że jeżeli chodzi o most w Grabonogu i ścieżkę prowadzącą do szkoły, to 
zadanie udało się  zrealizować przy pomocy środków zewnętrznych.  Gdyby nie 
dofinansowanie z rezerwy o którą wnioskowaliśmy, to tego mostu nie byłoby. Dodał, że 
gdyby nie „schetynówki”, to nie byłoby inwestycji w Strumianach i Czachorowie.  
Radny Dudka stwierdził, że z tego co się orientuje, to inwestycja związana z budową mostu 
w Grabonogu nie była planowana.  
Starosta odpowiedział, że zapis w budżecie był i były wykazane tylko środki własne. Gdyby 
nie środki z ministerstwa, to zadanie to nie zostałoby zrealizowane.  
Starosta wyjaśnił, że w tym roku aż tylu wolnych  środków nie będzie. Dodał, że pierwszy 
element wolnych środków to inwestycja w Pępowie. Drugi natomiast to deklaracja gminy 
Piaski i Pogorzeli dotycząca budowy chodników. Trzeci element to ewentualne 
porozumienie z gminą Borek Wlkp.   
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
na 2016 r. Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 4 głosy „za”, 1 
głos wstrzymujący, 1 nieobecny.  
 
Ad 5d) 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2016-2022. 
Pani Hanna Danek poinformowała, że zgodnie z art. 230 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
roku o finansach publicznych inicjatywa w sprawie sporządzenia projektu uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej należy do zarządu jednostki samorządu terytorialnego.  
Uchwała zawiera najważniejsze informacje w zakresie prognozowanego kształtowania się 
podstawowych wartości budżetowych, prognozy kwoty długu wraz z objaśnieniami oraz  
w układzie wieloletnim wykaz przedsięwzięć realizowanych przez powiat oraz tych, które 
powiat planuje realizować. 
Za względów technicznych, przyjęto, że przedkładana uchwała zastępuje obecnie 
obowiązującą uchwałę Nr IV/25/15 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 28 stycznia 2015 r. 
 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2015 
– 2022. Pozwala to na ujęcie przewidywanego wykonania roku 2015 i odpowiednie ujęcie 
dochodów i wydatków w projekcie na 2016 rok bez konieczności korygowania roku 2015 i 
obecnie obowiązującego WPF. 
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Wartości ujęte w wieloletniej prognozie finansowej określa art. 226 ustawy o finansach 
publicznych. 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że jeżeli chodzi o spłaty, to najgorzej kształtował się rok 
2018.  
Starosta wyjaśnił, że sytuacja ta zmieniła się, ponieważ operacje na wydatkach bieżących, 
które zostały zredukowane zaowocowały łagodniejszą spłatą. Spłaty zostały rozłożone nie 
wydłużając ostatniego roku czyli 2022. Dodał, że w roku 2015  spłaciliśmy  więcej kredytów, 
niż powiat w całej 15 letniej historii (na czysto 3 mln kredytu).  
Przewodniczący Komisji Grzegorz Marszałek poruszył temat bazy dla Lotniczego Pogotowia 
Ratunkowego, ponieważ w budżecie na ten cel została zapisana kwota 80.000 zł. Zapytał, 
czy wszystkie powiaty na ten cel przekazują środki.  
Starosta odpowiedział, że dotyczy to powiatów południowej Wielkopolski. Dodał, że 
Województwo otrzymało możliwość pozyskania dodatkowego helikoptera, który 
obsługiwałby między innymi teren Wielkopolski. Do tej pory helikoptery LPR mają wylot z 
Poznania a odległości pomiędzy bazami były dosyć duże. Na dzień dzisiejszy pojawiła się 
szansa, aby taki helikopter stacjonował w Michałkowie niedaleko Ostrowa. 
Będzie to kolejny helikopter na terenie Wielkopolski. Wszystko na to wskazuje, że ruszy od 1 
stycznia 2016 r. na razie bez profesjonalnej bazy. Koszt budowy bazy to około 6 mln zł. 
Marszałek Województwa przekaże 3 mln a pozostałą część solidarnie przekażą samorządy 
południowej Wielkopolski. Środki finansowe zostały wyliczone według algorytmu (podział na 
mieszkańców razy dwa lata).  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy będzie to wspólne z samorządami gminnymi. 
Starosta odpowiedział, że dotyczy to tylko powiatów.  
Radny Maciej Biskup poinformował, że nie jest konsekwentny w głosowaniu, ponieważ 
wczoraj na komisji wstrzymał się od głosu. Dodał, że po dzisiejszych wyjaśnieniach, które 
dotyczą gminy Borek, będzie głosował „za”.  
Przewodniczący Komisji zapytał o drogę Borek – Pogorzela.  
Starosta wyjaśnił, że najgorszy odcinek drogi znajduje się w Siedmiorogowie. Jeżeli 
pozyskamy środki zewnętrzne, to inwestycja będzie mogła zostać zrealizowana.  
Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o „schetynówkę”, to pojawiły się trzy koncepcje ważnych dróg: 
1) wspólny projekt z Powiatem Kościańskim, 
2) droga Krobia – Poniec, 
3) droga Borek – Pogorzela.  
Starosta dodał, że rozmawiał ze wszystkimi włodarzami poszczególnych samorządów w 
zakresie wspierania powyższych inwestycji. Pozytywne sygnały otrzymano z Krobi i Ponieca 
oraz Gostynia. Jeżeli chodzi o Pogorzelę, to Burmistrzowi aż tak bardzo nie zależy na tej 
drodze, ponieważ prowadzi ona przez las i nie jest w bardzo złym stanie technicznym. 
Burmistrz Pogorzeli bardziej jest zainteresowany budową obwodnicy. Jeżeli chodzi o 
Burmistrza Borku, to otrzymaliśmy wyraźny sygnał, że w 2016 r. gmina nie będzie mogła 
dołożyć środków finansowych, aby wejść w powyższy projekt.  
Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji. Poinformowała, że w projekcie budżetu 
zostały zabezpieczone środki finansowe na zakup samochodu dla KPPSP w Gostyniu. 
Dodał, że być może gmina Krobia wystąpi o takie dofinansowanie, ponieważ wniosek gminy 
został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Województwa Wielkopolskiego.  
 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2016-2022 Komisja zaopiniowała 
pozytywnie w wyniku głosowania: 4 głosy „za”, 1 wstrzymujący, 1 nieobecny.  
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Ad 6) 
W punkcie „wolne głosy i wnioski” głos zabrał Radny Stanisław Dudka. Złożył wniosek  w 
sprawie wycięcia krzewów przy drodze powiatowej Pępowo – Siedlec i Pępowo – 
Kościuszkowo. 
Powyższy wniosek Komisja przyjęła  aklamację.  
Starosta poinformował, że popiera przedmiotowy wniosek i poinformował, że krzewy te 
zostaną wycięte.  
Zdaniem Radnego Tomasza Skibickiego, bardzo często słychać sygnały i złożone wnioski 
jeżeli chodzi o wycinkę krzewów na terenie powiatu. Stwierdził, ze jeden z pracowników 
Wydziału KD-DR powinien zapanować  nad tym ze względu na dużą liczbę wniosków w tej 
sprawie. Dodał, że mamy siedem gmin w powiecie i jeden pracownik powinien zapanować 
nad tym, aby objechać 450 km dróg powiatowych i „wyłapać” newralgiczne i niebezpieczne 
miejsca do ich wycinki.  
Starosta wyjaśniła, że aby wyciąć wszystkie krzewy przy drogach powiatowych, to potrzebne 
są środki w wysokości 2.500.000 zł.  
W wolnych głosach i wnioskach głos zabrał Radny Tomasz Skibicki. Poruszył kwestię 
funkcjonowania izby przyjęć w Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w 
Gostyniu. Zapytał, co radni mogliby zrobić w tym temacie, ponieważ otrzymuje dużo 
sygnałów negatywnych.  
Przewodniczący Komisji stwierdził, że jest to „temat rzeka” i jeżeli są jakieś uwagi, to trzeba 
zgłosić konkretny przypadek.  
 
 
Ad 7) 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Grzegorz Marszałek 
podziękował zebranym za przybycie, po czym zamknął posiedzenie komisji. 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
Samorządowo-Organizacyjnej 

        (-) Grzegorz Marszałek 
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